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PROTOKÓŁ Nr 51/24  

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

 z dnia 24 stycznia 2024 roku 

 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych rozpoczęło się o godz. 16:20, w 

sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki, a zakończyło o godz. 17:00. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Pan Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki; 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak, przywitał osoby 

obecne na posiedzeniu komisji. Następnie stwierdził quorum oraz otworzył 

posiedzenie komisji.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak przedstawił porządek 

posiedzenia. Posiedzenie przebiegało według porządku poniżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Zatwierdzenie protokołu nr 50/23 z dnia 29 listopada 2023 r. 

4. Analiza sprawozdania z działalności Punktu Interwencji 

Kryzysowej. 

5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

6. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

7. Wnioski komisji i ich realizacja. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu nr 50/23 z dnia 29 listopada 2023 r. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zapytał, czy członkowie 

komisji zgłaszają uwagi do protokołu. Nie było uwag do protokołu, protokół 

został przyjęty w głosowaniu: za – 4 (jednogłośnie). 
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Ad 4) Analiza sprawozdania z działalności Punktu Interwencji 

Kryzysowej. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak wyjaśnił, że na posiedzenie 

nie dotarła Pani xxxxxx, która była zaproszona na posiedzenie. 

Dostarczyła natomiast komisji Sprawozdanie z działalności Punktu 

Pomocy Kryzysowej w Centrum Usług Społecznych w Trzciance za rok 

2023 – stanowi załącznik do protokołu. Kolejno przewodniczący komisji 

odczytał wybrane fragmenty ze sprawozdania, wymieniając między innymi 

osoby, specjalistów, którzy udzielali konsultacji, odczytał także informacje 

na temat ilości udzielonych porad i konsultacji.  

Ad 5) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

Komisja analizowała następujące projekty uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do 

realizacji programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” dla 

Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024 r. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił członkom komisji, że środki na ten 

program są większe, ponieważ dotyczą dłuższego okresu – jest to prawie 

900 tysięcy złotych, natomiast jeśli mowa o Programie kolejnym, czyli o 

„Opiece wytchnieniowej” to jest to kwota niespełna 270 tysięcy złotych. 

Burmistrz wyjaśnił, że trzeci projekt uchwały pojawił się w materiałach na 

sesję, ponieważ należy dokonać poprawek zgodnie ze wskazaniami 

Wojewody.  

Pytań do projektu uchwały nie było. Przewodniczący komisji dodał, że to 

duży sukces gminy, że te programy będą realizowane i będą służyły 

pomocą dla naszych mieszkańców. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 
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Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego – edycja 2024. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

Kolejno Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035 łącznie z 

projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 rok. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że projekt uchwały jest 

odzwierciedleniem zmian w uchwale budżetowej. W uchwale budżetowej 

są zmiany polegające na przesunięciu środków ze strony dochodowej na 

stronę przychodową, ponieważ dotacje na zadania związane z ulicą Piotra 

Skargi, ulicą Poniatowskiego, wyniesionym przejściem na ulicy 

Mickiewicza-Broniewskiego zostały przelane na konto gminy w zeszłym 

roku i siłą rzeczy będą stanowić przychody bieżącego roku, a nie dochody, 

stąd te zmiany. Jednocześnie przy zadaniu na ulicy Poniatowskiego 

zmniejszana jest kwota ze względu na przetarg, który był bardziej 

korzystny i te środki są zdejmowane, chociaż 30.000,00 zł dodajemy 



4 
 

wkładu własnego na nadzór nad inwestycją. Dodawane są także środki po 

15.000,00 zł dla 4 sołectw (Biernatowo, Rychlik, Niekursko i Radolin) jako 

wkład własny do konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. Sołectwa te 

zabezpieczyły środki na swoją część wkładu własnego. To były kluczowe 

zmiany, które finansuje się zdjęciem środków z zadania „Trzcianka-

Południe” o 103.600,00 zł. Burmistrz poinformował, że należy 

przeznaczyć 2.000,00 zł na usunięcie kolizji elektrycznej – usunięcie 

skrzynki prądowej po budynku na ulicy Żeromskiego 8 oraz 10.000,00 zł 

na utrzymanie obiektów użyteczności publicznej. Poinformował o jednej 

autopoprawce jaka będzie do projektu uchwały. 

Radny Łukasz Walkowiak dopytał o możliwość pozyskania środków na 

sztuczne boisko. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że na ten moment chcemy 

podpisać umowę z wykonawcą, należy złożyć zapytanie ofertowe. Mowa 

była o boisku o wymiarach 100m x 60m. Na pewno program z Ministerstwa 

Sportu będzie bazowy. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzcianka na lata 2023-2035.  

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

Kolejno przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 

2024 rok. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

-Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z 9.01.2024 r. z kontroli 

prawidłowości działań gminy Trzcianka w zakresie roszczeń Altvater 

sp. z o.o. w Pile dotyczących wypłaty odszkodowania oraz 
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naliczonych odsetek z tytułu zawarcia umowy w przedmiocie zbiórki 

i wywozu odpadów komunalnych z terenów gminy Trzcianka. Projekt 

uchwały w sprawie wystąpienia pokontrolnego. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały.  

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 

aktualizacji Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wskazał, że aby skorzystać ze środków na 

mobilność miejską, m.in.  ścieżki rowerowe jakie zostały zaplanowane, 

należy zaktualizować plan mobilności miejskiej. Mimo, że gmina Trzcianka 

posiada już taki plan mobilności miejskiej, to pozostałe gminy ZIT-u 

takiego planu nie posiadają i należy tę uchwałę podjąć. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

Komisja Spraw Społecznych - zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju 

Sołectw: Łomnica, Niekursko, Nowa Wieś, Przyłęki w gminie 

Trzcianka. 

Po wyjaśnieniach Burmistrza polegających na wykreśleniu z projektu 

uchwały w § 1 punktów 1, 3 i 4 w związku niezatwierdzeniem strategii 

przez sołectwa Łomnica, Nowa Wieś i Przyłęki Komisja Spraw 

Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały wraz ze zmianami 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia sołectw do programu 

"Wielkopolska Odnowa Wsi 2020 +". 
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Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki, w rejonie ulicy Gorzowskiej. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że jest to plan, który dosyć 

długo podlegał konsultacjom społecznym. Plan dotyczy terenu po lewej 

stronie ulicy Gorzowskiej i ona ma w większej części pozostać 

niezagospodarowana, dopiero w oddaleniu będzie mogła powstawać 

zabudowa mieszkaniowa, jednocześnie przewiduje się sportowo-

rekreacyjne wykorzystanie tego terenu. Natomiast ten teren po prawej 

stronie przy tym oczku wodnym ma pozostać niezagospodarowany. 

Wyjaśnił, że kilka uwag jest odrzuconych częściowo, w większości są te 

uwagi przyjęte, nie są one kontrowersyjne. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 4, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 1 

-Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na wzniesienie 

pomnika. 

Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że gmina konsekwentnie dąży 

do rewitalizacji przestrzeni parkowej przy osiedlu Grottgera. Przyjęty przez 

radę plan miejscowy zakładał umiejscowienie pomnika właśnie w tym 

terenie. Obecnie jesteśmy na etapie, że cmentarz, który tam kiedyś 
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funkcjonował uchwałą rada pozostał zamknięty, przeznaczony jest na 

obszary zieleni. Gmina otrzymała dofinansowanie na rewitalizację tego 

terenu, między innymi odświeżone zostaną ścieżki, które tam są, 

wymienione zostaną lampy, ławki i właśnie postawiony zostałby pomnik. 

Podjęto decyzję, aby temu pomnikowi nie nadawać konkretnej nazwy, 

tylko tak ogólnie byłby to pomnik poświęcony dawnym mieszkańcom 

Trzcianki. Pomnik miałby być w kształcie otwartych drzwi, około 3 metrów 

wysokości, koszt około 30.000,00 zł. O środki na ten cel będą pytania 

później, ponieważ nie wiadomo, czy koszt pomnika zmieści się w kwocie 

dofinansowania, czy trzeba będzie środki własne dołożyć. Opinię kościół 

ewangelicki wydał pozytywną.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że komitet będzie miał za zadanie 

opiniować, monitorować jak ten proces rewitalizacji będzie realizowany. 

Gminny Program Rewitalizacji należałoby przyjąć, aby go monitorować. 

W październiku będzie pierwszy konkurs na rewitalizację, więc jest to jakiś 

motywacja do tego, aby ten Program ukończyć. Ten projekt uchwały o 

komitecie był konsultowany, żadne wnioski modyfikujące z konsultacji nie 

wpłynęły. Potencjalnie do 19 osób może być w tym komitecie. Druga 

uchwała dotycząca tego samego tematu, kolejna w tym cyklu i w zasadzie 

przedostatnia, bo ostatnią będzie przyjęcie Gminnego Programu 

Rewitalizacji. Po tej uchwale przystąpimy do zapytania mieszkańców, co 

oni widzą na tym obszarze do zrewitalizowania, następnie z tych 

wspólnych pomysłów utworzymy program, który także zostanie poddany 
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konsultacjom i gdzieś na przełomie marca-kwietnia te konsultacje miałyby 

miejsca, zakłada się, że pod koniec maja ten Program Rewitalizacji 

zostanie przyjęty. Potencjalnie program dotyczyłby terenu „dolinek”, 

obszar Kasprowicza, Park 1 Maja. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji dla gminy Trzcianka. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej 

przejścia i przejazdu przez nieruchomość stanowiącą własność 

gminy Trzcianka. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wytłumaczył członkom komisji jakiego terenu 

ta służebność miałaby dotyczyć. Gmina ma zamiar sprzedać działkę i w 

związku z tym ta służebność musi być ustanowiona.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 

Pan Krzysztof W. Jaworski wskazał, że jest to kolejne podejścia do tego, 

aby wejść w posiadanie tej działki na Placu Pocztowym, która jest 

własnością Abity, a trudno spółce zagospodarować tę działkę. Przejęcie 
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tego terenu ma na celu uporządkowanie tej działki i zamianę na działkę, 

którą Abita byłaby zainteresowana, jest to teren za Spółdzielnią Inwalidów 

„Przyszłość”, w zasadzie to działka drogowa, potencjalna droga 

pożarowa. Działka gminna jest de facto cztery razy większa, ale trudno 

mówić, że ma szczególną wartość. Wartości brutto tych działek są takie 

same, natomiast działka Abity i jej wartość netto jest niższa, ale brutto jest 

taka sama i wynosi 83.590,00 zł. Burmistrz był zdania, aby ten porządek 

w przestrzeni publicznej starać się zachować.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zapytał, czy Abita od gminy 

tej działki nie może kupić? 

Pan Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że Abita mogłaby te działkę 

kupić, natomiast jego intencją jest to, aby ten teren przejąć i doprowadzić 

do porządku ten teren. Abita nabyła tę działkę na Placu Pocztowym za 

czasów, kiedy burmistrzem był pan Marek Kupś za 200 tysięcy złotych. 

Od tego czasu, przeszło przez dekadę nie zmieniło się tam nic. Przepisy 

budowlane utrudniają zagospodarowanie tego terenu. Tylko za zgodą 

rady można tymi działkami się zamienić.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała negatywnie projekt uchwały 

w głosowaniu: Za – 2, Przeciw – 3, Wstrzymujących się – 0.  

Ad 6) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały w 

sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de 

minimis. 

Burmistrz poinformował, że będzie prośba o wprowadzenie tego projektu 

uchwały do porządku obrad najbliższej sesji. Stara uchwała z końcem roku 

wygasła. 
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Ad 7) Wnioski komisji i ich realizacja. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał odpowiedzi na 

wnioski złożone na posiedzeniu w dniu 25 października 2023 roku – 

wydruk stanowi załącznik do protokołu. Podziękował za realizację 

wniosków.  

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodniczący 

Komisji Marcin Walkowiak zamknął posiedzenie Komisji.  

 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak 

 

Protokolant Ewelina Ćwiek 


